
Ki vagy Te-sorozat 1. része 

Ma, kapcsolódva az előző alkalomhoz („Akkor is ha fáj”), egy fontos kérdéssel folytatom: ki vagy te 

valójában, mit is keresel itt? Ez most elméleti kérdésnek, vagy elméleti kereszténységnek is tűnhet, 

de az alkalom végére remélem, meglátod, hogy a gyakorlatiasabb üzenetek egyike hangzott el ma 

számodra. 

Keresztény élettapasztalat, hogy hallod az ígéretekről szóló prédikációkat, az örökségekről 

Krisztusban és próbálod magad számára is megszerezni, de egy idő után nagyon nem úgy alakul, hogy 

menne, aztán kiegyezel egy „végül is jól élünk”-el, meg egy kis „magam erejére támaszkodom”-al, 

mellette egy hétvégi kiszolgáló Istennel. Az, ahogy lehetne élned és az, amit megélsz, két külön 

dologgá rögzül, és egy kis csalódással, de beletörődve járunk a gyülekezetbe és élünk kicsit a világban 

is, persze igyekezve, h azért jó emberek legyünk. 

Ma arról szeretnék beszélni, amit Te is tudsz, hogy ez nem jó. Ez a langyos megalkuvás halálos főzete, 

és a legjobb esetben is csak a benned közölt életküldetést abortálja, de valójában az üdvösséged, a 

mennyei személyiséged megakadályozása a végső célja, következménye, ha engedünk neki. 

A tíz szűzből 5 bolond volt, de mindegyiknek volt olaja a lámpásában. Amikor a kiáltás felharsant, 5-

nek volt elég, h világítsanak a sötétben, csak rendbe kellett szedniük magukat, de a másik ötnek el 

kellett mennie, h vásároljanak, és mire visszatértek, már nem tudtak bemenni. Sokáig úgy hittem, 

hogy ez az Istennel való személyes kapcsolatot jelenti, amihez idő kell; nos, ez is igaz - de az olaj ott 

volt mindegyiknél, magyarán ismeret volt mindegyiknek. Ami nem volt - az a cselekedetek, az a futás, 

a járás, a szentek igazságos cselekedetei, a kifizetett ár, amikor úgy cselekszem, ahogy Ő vezet, 

mondja, mutatja. Szombat napon tilos a futás - mondja a törvény. Gondoltál rá, hogy miért írta be ezt 

az Úr? Az elragadtatás lesz, ami fizikálisan is beviszi Isten népét a nyugalomban, a szombatba – ergó – 

a futás, a járás, a cselekedet abban a pillanatban már nem fog segíteni. Ahhoz, h bölcs szüzek 

lehessünk, fel kell ismernünk, hogy most azonnal járnunk kell, gyakorlatoznunk, cselekednünk. 

Mindegy mennyi idő van hátra, lehet h 3 év, lehet h pár évvel több, de most azonnal járnunk kell. 

Megtérni, és járni, járni, akkor is, ha fáj, ha lesznek részek, ami fáj.  

Ezek a gondolatok a keretei annak, amiről ma is beszélni fogok. 

Az, hogy te tudj járni, nem csak arra van szükség, h tudd, kicsoda Jézus, és ismerd, hanem arra is, 

hogy folyamatosan szembesülj azzal, és egyre világosabb képet szerezz arról, hogy ki is vagy Te, a 

mennyei oldalról, mert akkor tudod, hogy Isten merre is akarna vinni. 

A Biblia legszebb és lenyűgöző sorai közül az egyik ez: 

Ján 13:1 A húsvét ünnepe előtt pedig, tudván Jézus, hogy eljött az ő órája, hogy átmenjen e világból 

az Atyához, mivelhogy szerette az övéit e világon, mindvégig szerette őket. 13:2 És vacsora közben, 

amikor az ördög belesugalta már iskariótes Júdásnak, a Simon fiának szívébe, hogy árulja el őt, 13:3 

Tudván Jézus, hogy az Atya mindent hatalmába adott neki, és hogy ő az Istentől jött és az Istenhez 

megy, 13:4 Felkele a vacsorától, leveté a felső ruháját; és egy kendőt vévén, körülköté magát. 

Csodálatos igazságok. Eljött az ideje, eljött az órája, hogy átmenjen e világból az Atyához. Minden 

fejlődésednek meg van a maga ideje. Minden arra készít fel téged, hogy átmenj ebből a világból a 

másikba, az Apukádhoz. Először szellemileg történik, újjászületsz, aztán ez szilárdul, szellemed 

erősödik az új valóságban, aztán beindul a lelked megszentelődése – értelem, érzelem, végül az 

akarat- és majd az elragadtatás a tested átvándorlását is elhozza. 



A szellemed, és tested mellett a léleknek is át kell mennie, de előtte meg kell szentelődnie. A léleknek 

szintén meg kell tudnia halni, át kell tudnia menni a bemerítkezésen, tűzkeresztségen hívd, ahogy 

akarod, a léleknek is el kell jutnia a másik oldalra. És ennek lesz egy –egy rendelt ideje. Van sok-sok 

apró, napi szintű meghalás, kereszthordás, de lesznek olyan kairosz pillanatok, mikor tudni fogod, h 

ez az, most egy nagyobb részt fog tudni Isten bennem átalakítani.  

Ezekhez a pillanatokhoz, hogy ebbe be tudj lépni, hogy ezt meg tudd engedni az Atyának, h átvigyen- 

az első feltétel, hogy tudod, hogy van Atyád, és amúgy azt is, h van hatalmad Jézusban, örökös vagy. 

A második h tudod, h honnan jössz, h ki is vagy valójában és azt is, hogy hová mész, mit kell tenned 

és ezért ki is leszel valójában. 

Jézus tudta gyermekkora óta, hogy ki ő. Tudta a küldetését, 12 évesen már biztos volt az 

identitásában és abban, hogy ebből kifolyólag mit kell tennie: Luk 2:49 Ő pedig monda nekik: Mi 

dolog, hogy engem kerestetek? Avagy nem tudjátok-e, hogy nekem azokban kell foglalatosnak 

lennem, amelyek az én Atyámnak dolgai? 

Már írtam nektek, hogy az identitásod, hogy ki is vagy valójában, nem „csak” azt jelenti h Istenfia 

vagy, hanem lényegesen többet, és az identitásosodhoz tartozik a személyes küldetésed is. A 

legtöbb kereszténynek fogalma nincs, hogy miért is él valójában, mi a küldetése - az általános, 

minden hívőre vonatkozó dolgokon túl. Rengeteg frusztráció és keserűség, félelem veszteség stb. 

ezért éri; azért éli úgy meg az életét, mert nem érti h a mennyei akarat közben milyen és miért olyan 

helyzetekbe akarja vinni, ellenáll Istennek, mert fogalma sincs mi és miért zajlik, látásnélküliek 

valójában önmagukról. De ha vak, hogyan is tudna járni, pláne a valódi cél felé? 

Én, mikor megtértem egy vállalkozó voltam, adakozó. Az identitásom alapját az képezte, hogy én 

vagyok a hívő cégtulajdonos, aki eltartja Isten népét, és persze én is jól élek. De ez egy hamis 

identitás volt, és mégis, éveket és rengeteg hibát, pénzt öltem bele, hogy ennek a képnek 

megfeleljek. Aztán Isten kegyelemesen összeomlasztotta életem kártyavárát, és tanított egy s mást. 

Azóta tudom, hogy mi volt ott a hamis önkép azon az életterületemben. Sokatoknak most dől össze, 

az, amiből azt gondolta, hogy ő az. 

Nem arról beszélek, hogy Isten nélkül ne tudd eldönteni, hogy mit egyél, öltözködj vagy ilyenek – 

hanem arról, hogy hogyan is hozunk döntéseket, életre szóló, létkörölményt alapjaiban meghatározó 

döntéseket, ha nem vagyunk tisztában azzal, h ki is az Elhívónk, és h mi kik is vagyunk a Menny 

szerint. A ki is vagy Te valójában-hoz pedig hozzá tartozik a mi is a feladatod, és a feladathoz járul 

hozzá az erőforrás.  

A legtöbb, főleg karizmatikus hívő az un. erőforrásokra koncentrál, vagyis amiről azt gondolja, hogy 

az az övé, az Ígéretek, ugye, nos, az lesz a célja: férj, feleség, ház, pénz, karrier, egészség azonnal, stb. 

De tudjuk is valójában, h mire vágyunk és miért? És miután megszereztük, beleugrottunk és 

nyakunkon visszük a közben kiderült Izmaeli történeteinket, összeroskadunk a súly alatt, és nem, 

hogy futunk, de örülünk, ha túléljük. Hál Istennek, itt is működik a kegyelem. Ha megalázzuk 

magunkat és Istenhez járulunk, hogy mutasson rá, hogy mit is szúrtunk el és miért, akkor Isten 

feltárja szívünk motivációit, meg tudunk térni, Ő pedig kegyelmesen segít egyfelől hordozni Izmaelt, 

másfelől amiből lehet kimenekítést ad, és a valódi irányba terel. 

1Móz 1:26 Akkor ezt mondta Isten: Alkossunk embert a képmásunkra, hozzánk hasonlóvá: 

uralkodjék a tenger halain, az ég madarain, az állatokon, az egész földön és mindenen, ami a földön 

csúszik-mászik. 1:27 Megteremtette Isten az embert a maga képmására, Isten képmására teremtette, 

férfivá és nővé teremtette őket. 1:28 Isten megáldotta őket, és ezt mondta nekik Isten: 

Szaporodjatok, sokasodjatok, töltsétek be és hódítsátok meg a földet. Uralkodjatok a tenger halain, 



az ég madarain és a földön mozgó minden élőlényen! 1:29 Azután ezt mondta Isten: Nektek adok az 

egész föld színén minden maghozó növényt, és minden fát, amelynek maghozó gyümölcse van: 

mindez legyen a ti eledeletek. 

Már a legelején azt látod, amit nevezhetünk szellemi prototípusnak: Isten egy mennyei mintára alkot 

fizikálisan egy embert egy életcélra. Ez áldás lesz az illető számára, és erre az életcélra pedig 

erőforrást biztosít előre.  

Veled ugyanígy van, és Jézussal is így volt. Van egy mennyei Zsolt, nem csak lesz, ahogy szoktunk 

gondolkodni, hanem már van, sőt, már előtte megvolt, mielőtt én lettem volna. Hogy azt ne 

mondjam Jézus a getcseménéban, a kereszten már látott engem. A mennyei Zsolt beszületik a földre, 

hogy felismerje honnan jött, kicsoda ő és mi a feladata, hogy azt elvégezze, és visszajusson a 

mennybe. Igen ám, de a bűnbeesés miatt, a földi tartózkodásra belépett a sátán, aki embergyilkos 

kezdetektől fogva. És ő minden erejével, tudásával, hatalmával azon van, hogy abban a pillanatban h 

megfogantál, onnantól kezdve eltorzuljon, megrablódjon, kifosztódjon az a mennyei minta, amit 

leküldtek a földre. Mire találkozunk Jézussal, megtérünk, addigra kiraboltak, megkötözöttek, 

megalázottak, besérültek stb vagyunk, és annyira minden deformált, a lelkünk, érzelmeink, látásunk 

stb., h valójában nincs arról igazi látásunk, hogy kik is vagyunk és mi a személyes célja életünknek. 

Ezen akar változtatni Isten, az Atyád. 

Nagyon sokfelé el tudnék most menni, de ma csak egy dologra fogok koncentrálni, így a többit csak 

felvázolom, de az is elég lesz, hogy megláss kulcsokat.  

Jézus Krisztusra néző és Neki engedelmes, szeretetből engedelmes ember akarok lenni, és ilyen 

gyülekezetté szeretném, ha válnánk, bölcs szüzekké. Emiatt beszélünk arról, hogy ki is vagy valójában. 

Tudniillik, sem szeretni nem fogod tudni, sem engedelmeskedni Neki hitből, jó szívvel nem fogod 

tudni, ha nem kerülsz magaddal tisztába. De mivel az emberi szív csalárdabb mindennél Péld 21:2 Az 

embernek minden útja igaz a maga szemei előtt; de a szívek vizsgálója az Úr. Péld 19:3 Az embernek 

bolondsága fordítja el az ő útját, és az Úr ellen haragszik az ő szíve. stb, az emberi szív tényleg 

csalárd. Nem megbízható, érzelmei ide-oda vezetik. Muszáj attól hallani, Aki ismeri a szívünket 

illetve mi magunkat. Magyarán látást önmagadról ne a szíved által vegyél elsősorban, mert be fog 

csapni, a látás a mennyből jön.  

Az, ahogy Te látod magad, és gondolkodol magadról abból kifolyólag gondolkodsz, érzel a jövődről és 

abból kifolyólag hozol döntéseket, cselekedeteket. Ez egyenes út a pokolba, vagy pokoli rossz 

keresztény életre - ebből kifolyólag rossz és hamis Istenképed lesz, még kevésbé fogod rábízni magad 

arra, amit Ő mondana.  

Az egész azzal kezdődik, hogy hagyod, és közreműködsz abban, elfogadod, elhiszed, magadévá 

teszed, amit Isten mond rólad. Fel kell ismerned, hallanod, h mit mond rólad Ő, kinek lát. Azzal 

kezdődik, hogy szeret téged, a fia vagy. Oké, és mi van még? Itt jönnek a képbe a személyes idők, 

kalandok, szolgálatok Istennel, ahol sokat fog mutatni, főleg helyzetekben magadról, hogy milyen is a 

valódi. De közben ad majd kijelentéseket, szózatokat, próféciákat, hogy mivé akar tenni, mert a 

mennyben az vagy már most. Róm 8:30 Akiket pedig eleve elrendelt, azokat el is hívta; és akiket 

elhívott, azokat meg is igazította; akiket pedig megigazított, azokat meg is dicsőítette. 

Gedeon: Bír 6:12 Az Úr angyala megjelent előtte, és így szólt hozzá: Az Úr veled van, erős vitéz! 6:13 

Gedeon azonban ezt mondta neki: Kérlek, Uram, ha velünk van az Úr, miért ért bennünket mindez? 

Hol vannak mindazok a csodák, amelyekről atyáink beszélnek nekünk, hogy hogyan hozott ki 

bennünket az Úr Egyiptomból? Most meg eltaszított bennünket az Úr, és Midján kezébe adott! 6:14 

Az Úr ekkor odafordult hozzá, és azt mondta: Menj, és a te erőddel szabadítsd meg Izráelt Midján 



markából! Én küldelek téged! 6:15 Gedeon ezt mondta neki: Kérlek, Uram, hogyan szabadítsam meg 

Izráelt? Hiszen az én nemzetségem a legszegényebb Manasséban, és én a legkisebb vagyok atyám 

házában. 

Bír 6:16 Az Úr így válaszolt neki: Majd én veled leszek, és úgy megvered Midjánt, mintha csak egy 

ember volna. 

Az, amit Gedeon gondolt magáról, és az, amit a Menny- teljesen eltért! És ez az egész életét 

befolyásolta Gedeonnak! Gedeon kicsinek látta magát, a Menny pedig erős vitéznek, és a mennyei 

minta szerinti feladattal bízzák meg. 

De van egy másfajta példa: Ábrahám és Sára. Ők hittek, növekvő hitük volt, sok dolgon átmentek, 

meghallották, átvették az ígéreteket Istentől- DE! Még nekik is ki kellett igazítani valamit: azt, hogy 

hogy látják magukat. Meddőnek vagy sok nép szüleinek. Ezért közvetlen a születés előtt egy évvel, 

Isten új nevet adott nekik, amiről beszélniük kellett, csak úgy nevezhették egymást, új látást kellett 

elsajátítaniuk önmagukról. Gyakorlati példa: Akkor tudom magamat, vagy mást jól és mennyei 

irányba támogatni, ha azt támogatom, erősítem, aki ő valójában, és nem azt, ahogy érzi magát 

pillanatnyilag. Télleg kicsi vagy Gedeon, megértelek, hát igen, gyenge is, de Isten jó… Ezt így nem 

lehet. Ábrahám és Sára 1 éven keresztül beszéltek úgy, ahogy az Atya látta őket. vagy Ezékiel: amit az 

Isten mondott a száraz csontról, azt hirdette ki. Én nemrégiben eldöntöttem, hogy nem akarok 

másként a szeretteimhez, magamhoz, gyülekezethez, szolgálathoz hozzáállni, csak úgy, amit Isten 

mondott. 

Vannak benned is képek, álmok, érzületek, hogy te milyen is vagy, vagy lennél, vannak erősségeid, 

preferenciák, kiválóságok Istentől, amik mégis sok kárt is tudnak okozni és ez olyan borzalmas, mikor 

nem sikerül, pont ellenkezőleg beszélsz, reagálsz - és te is tudod h gáz, de nem megy másképp. Aki 

miatt nem megy, az az ördög, aki embergyilkos születésed óta. Ján 10:10 A tolvaj nem egyébért jő, 

hanem hogy lopjon és öljön és pusztítson; én azért jöttem, hogy életük legyen, és bővölködjenek. 
Ján 8:44/b (..) Embergyilkos volt kezdettől fogva, és nem állt meg az igazságban, mert nincs benne 

igazság. Amikor a hazugságot szólja, a magáéból szól, mert hazug, és a hazugság atyja. 

Az, h ne valósulhasson meg az mennyei terv, az ördög ideje korán igen precíz aknamunkával épít fel 

benned és köréd, az életedben egy rendszert, ami ezt abortálja, megakadályozza, vagy leállítja stb. 

Ennek eszközei: 1. Világi vakság. Az ördög nem engedi, gátolja, hogy láss, de a szent Szellem 

megnyithatja a szemed 2. Hazugságok. Ennek ellenfegyvere az igazság, ami Isten kijelentett beszéde, 

az Ige. 3. Amáléki harcok, testi természeted, lelki érzéki természeted, büszkeség. Naponkénti kereszt. 

4. Átkok, démonizáltság, amik függőségeket, bűnöket hoznak létre. 5. Külső szellemi erők, pl. 

Leviathan. 

Ma, csak eggyel akarok foglalkozni, ez a 6.,: bálványok rendszere az életedben. 

Gedeon azért jó példa, mert nagyon sokan vagyunk úgy, mint ő. Melózunk, nagyon kevés marad, 

frusztráltak vagyunk, hol vannak a csuda dolgok, és igazából azt sem tudjuk h miért élünk, kik is 

vagyunk, de azt igen, hogy gyengék, kicsik, alkalmatlanok. ( A másik véglet a túlértékelés, de az is 

hiba.) 

És megérkezik a mennyei látás RÓLUNK, és utána a feladat, és azzal együtt a felhatalmazás. Azt meg 

tudod, hogy a felhatalmazással jár együtt az erőforrás. De valamit tennie is kellett Gedeonnak, amit 

amúgy Ábrahámnak, Jakóbnak is, de Dávidnak is: ki kellett vágni egy bálványt.  

A 10 parancsolat második parancsolata érdekes mód ezzel kapcsolatos. Nem az, hogy milyen bűnöket 

ne csinálj, hanem h ne legyél bálványimádó. Logikusan azért, mert minden bűn valójában ebből 



származik. Az újszövetség is feltűnő mód sokat emlegeti, hogy ne legyünk bálványimádók, érdemes 

ezen átrágni most magunkat. Annál is inkább, mert a bálványok látástalanságot okoznak, és titokban 

leválasztanak az élő Istentől. 

Róm 1:21 mert bár Istent megismerték, mégsem dicsőítették Istenként, és hálát sem adtak neki, 

hanem gondolkozásuk hiábavalóvá lett, és értetlen szívük megsötétedett. 1:22 Magukat bölcseknek 

vallva balgává lettek, 1:23 és az örökkévaló Isten dicsőségét felcserélték mulandó emberek, 

madarak, négylábúak és csúszómászók képmásával. 1:24 Isten azért szívük vágya szerinti 

tisztátalanságra adta őket, hogy egymás testét megbecstelenítsék, 1:25 mint akik Isten igazságát 

hazugsággal cserélték fel, és a teremtett dolgokat tisztelték és szolgálták a Teremtő helyett, aki 

mindörökké áldott. Ámen. 

És utána jön a felsorolás, hogy mennyi baj, bűn származik mindezekből. A bűnök mindegyike 

valójában abból ered, hogy az ember szívének van egy törekvése, hogy istenpótlékot gyártson 

magának. Magyarán bármily rosszat is teszünk, annak legalján valójában, bálványimádás lesz az oka. 

Miért is nem vagyunk képesek szeretni, önzetlenül élni, tisztán stb? Általánosságban azért, mert 

gyengék, bűnösök vagyunk, de ha lemész a mélyére, ott bálványimádást fogsz találni. 

Van egy érzület, ami miatt úgy érezzük, h valami vagy valaki nélkülözhetetlen a boldogságunkhoz, van 

valami, ami fontosabb Istennél.  

A bálványok az adott kultúra (társadalmi, családi, neveltetés, szokások) részei, mert egy adott 

emberi kultúra, mindig véges és értéktelen dolgokat emel fel isteni megoldásként. (diploma, 

házasság stb.) Tehát a bálványimádás nem elsősorban oltárnál végzett hajbókolás, hanem egy kultúra 

hamis része. EZÉRT, hogy a bibliában a bálványoktól való elfordulás, az adott kulturális közegtől 

való elfordulást, szétválást is magával hozza. Nem csak vessétek el az idegen isteneket, hanem ne is 

cselekedjetek úgy, ahogy ők. (2Móz23,24) Ezért nem tud a bibliai hit magánügy lenni, mert 

kulturális közegéből is ki fog tűnni, elő fog tűnni, h nem hódol be neki. Pál evangéliuma leleplezte 

efézusi bálványimádását, ki is akadtak- a miénken kiakadnak? Ha nem, akkor valószínűleg kulturálisan 

be vagy ágyazódva a közegbe.  

Hogyan tudom leleplezni, hogy van e bálványimádás az életemben és h mi az? Tegyél fel magadnak 

4 kérdést, és őszintén, a Szent Szellem segítségét kérve, válaszold meg. 

1. Fantáziavilágod szigorú vizsgálata. „Amit az egyedül töltött időddel kezdesz, az a vallásod - Temple 

bíboros.” Ami felé önként kanyarodnak legtöbbször gondolataid, amikor semmire sem kell 

különösebben figyelned- azt nézd meg. Ha néha- néha elkalandozunk és szakmai előmenetelről, 

szerelmi kapcsolatról, szolgálatról gondolkodunk az nem jelzés; de ha rendszeresen arról 

ábrándozunk, az már igen. Vizsgáld meg, milyen gondolat tölt el örömmel és megnyugvással, mikor 

egyedül vagy? 

2. Nézd meg költekezési szokásaid. Szíved rajongása igen szépen kiderül, hogy hova veted a kincseid. 

(Mt6,21). A bálványok árulkodó tulajdonsága, hogy az ember túl sok pénzt fordít rá és állandó 

önmegtartóztatást kell gyakorolnia. 

3. Mi az, amiért imádkozol, de nem jön össze, ettől befeszülsz jónáskodsz Istenre, ahol ez van, ott 

érdemes elgondolkodni, hogy mi is az, ami felgerjeszt Isten ellen. 

4. Melyik érzelmeiden tudsz a legnehezebben uralkodni? Ahol a legfájdalmasabbak az érzéseid, ha 

megpiszkálják, a legérzékenyebb vagy és túlreagálsz, ott érdemes elgondolkodni. Ha haragot érzünk, 

gyűlöletet-akkor érdemes megkérdezni magunktól- vajon azért haragszom magamra/másra ennyire, 

mert amiben kudarcot vallottam, azt tartom a legtöbbre? Vagy, talán túlságosan ettől v attól várom a 



boldogságot, biztonságot és rettegéssel gondolok rá, ha elveszíthetem? Vagy, azért hajtok ennyire, 

mert amit el akarok érni anyagilag, sikerileg-attól érzem magam teljesnek, értékesnek?  

Szóval ezek olyan kérdések, amik segítségével mélyre lehet ásni, és meglátni az érzéseink 

gyökerénél, az azokhoz igen gyakran tapadó bálványokat. 

Mivel azonban érzéseink, a szívünk becsap, igazol, felment, Isten egy-egy alkalmat, szituációt használ 

fel arra, hogy szembesülhess dolgokkal. Ábrahám próbája nem csak a hit próbája volt. A történet 

végén Isten azt mondja Ábrahámnak, hogy most már tudom, hogy istenfélő vagy és hogy szeretsz 

engem. 

Mivel Isten mindent tud, tehát ez elsősorban Ábrahámnak és nekünk szólt. De miről? Az istenfélelem 

a bibliában nem elsősorban azt jelenti, hogy félünk Istentől, hanem teljes elköteleződést Isten iránt, 

hogy mindennél jobban szeretjük Őt. (130,4Zsolt). Ez tulajdonképp azt jelenti, hogy Isten azt mondja, 

látom, hogy mindennél jobban szeretsz engem. Magyarán ez nem hit, hanem szívpróba, szíverősítő 

volt. És Ábrahámnak ezek szerint szüksége is volt rá, különben Isten nem terhelte volna meg. Vajon 

miért vitte le Ábrahámot, a barátját Isten erre a mélységbe, erre a tűzpróbára? Mert Ábrahám Isten 

iránti szeretetét kellett átvinni a tűzön, h úgy kerüljön ki belőle, mint a fénylő arany. Nem csak Izsák 

került fel a farakásra, hanem Ábrahám is, az Ő teljes szíve, lénye, saját maga.  

Nem nehéz megfejteni, hogy miért Izsákot használta fel Isten ehhez. Ábrahám mindenkinél jobban 

szerette Izsákot, és vagy már Istennél is jobban, vagy csak előállt volna az az állapot, h Istennél is 

jobban, az pedig bálványimádás volt. A bálványimádás pedig mindennél rombolóbb.  

Innentől kezdve Isten szeretetének, irgalmának újabb mélységét láthatod meg, ha jobban 

belegondolunk. Ez nem egy kegyetlen hitpróba volt, hanem egy szeretettel teljes rendkívüli irgalom 

Ábrahám, az ember felé, akit az Ő barátja, Apukája éppen megmentett a bálványimádásból, hogy 

aztán még jobban fel tudja emelni arra a helyre, ami a mennyei mintája Ábrahámnak. Isten 

szigorúsága végtelen szeretetéből fakad: Izsák Isten ajándéka volt, de az ember már csak olyan, hogy 

pont a csodálatos, Isteni ajándékokkal nem tud helyesen bánni, viszonyulni és első helyre teszi, Isten 

elé. Ha Ábrahámnak, ha Dávidnak, ha Jézusnak, ha Pálnak…és ha neked, vagy nekem sosem kellene 

választanunk az ajándék és Istennek való engedelmesség között, akkor Ábrahám szeretete Izsák 

felé, vagy az én szeretetm, a tiéd más dolgok felé előbb utóbb bálványimádásba torkollik. 

Talán egy kapcsolat, talán egy karrier, vagy egy szolgálat vagy bármi - amiről tudod, hogy Istentől van, 

az Ő áldása, s mégis egy rendelt napon, Isten elkéri. De úgy, hogy nem tudhatod, hogy visszakapod-e. 

Ha nem vagy hajlandó kockáztatni a karrieredet, fiadat, kapcsolatodat Istenért, akkor az, hamarosan 

istenpótlékká válik majd és abortálja azt, aki lehetnél. Hát nem furcsa, hogy pont az az eszköz, 

amivel, vagy akivel azzá válhatsz, amivé válnod kell, pont azt fogja Isten felhasználni arra, hogy 

tisztítsa a szívedet, mert különben pont az válik bálvánnyá és romlásoddá? 

Ábrahám a hegyre felkanyarodva ér fel életének arra a pontjára, ahol véget ért egy hosszú, szellemi 

érlelése a jellemének, mely során Isten egy átlagos közel keleti férfiból a történelem legnagyobb 

alakjává formálta. Ma a világ három nagy monotesita vallása, judaizmus, iszlám, kereszténység 

tekinti őt hitük atyjának, a földön élők több mint fele őt tekinti lelki életük atyjának, Ez nem 

jöhetett volna létre, ha Isten szemet hunyt volna Ábrahám szívében ott bujkáló bálványnak. 

Hogy érint ez minket? Ha belegondolsz, igen sok csalódás és szenvedés ért bennünket hívőként is, és 

meglátod, h a legmélyebben azok érintenek, amik az Izsákjaiddal kapcsolatosak. Azok a legfájóbb 

időszakok, mikor Isten elkéri ezeket, vagy ledőlnek a bálványaink.  



Reagálhatsz úgy, h dühösen, keserűen elhagyod Istent, keseregsz magadban, fájdalmaiddal okolhatsz 

másokat, Istent stb, de reagálhatsz úgy is, hogy elindulsz felfelé a hegyre, találkozni Ővele. Ezen az 

úton felfelé pedig lesz egy pont, mikor azt fogod Istennek mondani, hogy nézd, megértettem, h 

minek az elengedésére kérsz, annak, amiről azt gondoltam, hogy nem tudok nélküle élni.  De most 

már bizonyos vagyok abban, hogy csak akkor lesz részem, örömben, jólétben, egészségben, 

szeretetben, biztonságban, olyanban, amit nem veszíthetek el, ami nem múlik el soha, ha te vagy 

ezeknek továbbra is a forrása. 

Néha úgy tűnik - Isten kihúzza a lábad alól a talajt, holott valójában épp megment. A bibliában ezt 

fogod találni, Mózes, József, Dávid, Pál, Péter, stb. egy adott ponton úgy tűnhet, h Isten elhagyta 

őket, ám kiderül, hogy csak bálványokat söpört ki az életükből, hogy folytathassák az utat felfelé.  

Ábrahámhoz hasonlóan Jézus szintén felment a hegyre, a Gecsemáné kertjébe. Ott nem csak azzal 

nézett szembe, hogy mi vár rá, hanem azzal is, h most mit is kell majd elengednie: mindent. Lehet, 

még sétált volna a barátaival, lehet, h Magdalénával még néztek volna egy alkonyi naplementét, 

lehet, hogy együtt lett volna azokkal, akiket nagyon szeretett - de eljött a pillanat, mikor Isten azt 

mondta engedd el. És bár kérte, hogy van-e más megoldás, de aztán engedelmesen ment tovább a 

szenvedés útján.  

Szeretteim, van, mikor tudjuk, és lesz mikor nem, hogy miért is kér Isten olyan dolgot, ami fáj, ami 

szétszedi a szíved, lesz, mikor nem tudjuk, hogy Isten miért enged meg rossz dolgokat az életünkben, 

de ha rátekintünk Jézusra, és hálát adunk azért, amit ő megtett értünk, akkor a hamis istenektől 

megszabadulva egy feltámadt és szabad életet élhetünk. 

Imádkozzunk, hogy Isten adjon erőt és késztetést arra, hogy szembe nézzünk szívünk mélyére, 

érzéseink gyökerére és hogy mutasson rá, ha ott bálvány van. Azt, hogy mit és miként lehet ledönteni 

és megszabadulni attól, amit ott találunk, a legközelebb beszélünk. 

Dicsőség Istennek! 

 

 


